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Protokół nr 18/08 
Komisji Spraw Społecznych 

z dnia 10 marca 2008 r. 

 

Ad. 1 

 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Pan Alfred Siama, który 

powitał członków Komisji i zaproszonych gości. 

 
Ad. 2 
Obecni: 

• Przewodniczący                                                           Alfred Siama  

• Wiceprzewodnicząca                                                   Kazimiera Pu ślednik 

• Członkowie:                                                                 Józef Czarnecki  

                                                                                          Jaros ław Jędrkowiak 

                                                                                          Grzegorz Józefowski  

                                                                                          Miros ław Waluś 

 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  
 
Na posiedzenie zaproszono gości: 

• Wicestarosta Pan Janusz Sikora 

• Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan Marek Smektała 

• Kierownik Biura Promocji i Rozwoju Pan Michał Listwoń 

• Powiatowy Inspektor Sanitarny Pani Ewa Ulanicka 

• Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu Pan Mirosław 

Sobkowiak 

 
Ad. 3 
 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił porządek posiedzenia Komisji. Dodano 

dodatkowy punkt 5 h, który dotyczył „zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu 

Gostyńskiego w sprawie zamiaru utworzenia Gimnazjum Samorządu Powiatowego w 

Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu”. W wyniku głosowania porządek po 
zmianach został przyjęty głosami 4 „za” przy nieobecności Radnej Pani Kazimiery 
Puślednik i Radnego Pana Grzegorza Józefowskiego. 
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Ad. 4 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił protokół Nr 17/08 z posiedzenia Komisji. 

W wyniku głosowania protokół został przyjęty głosami 4 „za” przy nieobecności 
Radnej Pani Kazimiery Puślednik i Radnego Pana Grzegorza Józefowskiego. 

 

Ad. 5 a 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie przyjęcia informacji Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego na temat bezpieczeństwa sanitarnego powiatu w 2007 

roku przedstawiła Pani Ewa Ulanicka. 

 

Na posiedzenie przybyli Radna Pani Kazimiera Puślednik i Radny Pan Grzegorz 
Józefowski. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 

Powiatu Gostyńskiego w sprawie przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego na temat bezpieczeństwa sanitarnego powiatu w 2007 roku. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr 18/39/08 została podjęta głosami 6 „za”. 
 
Ad. 5 b 
 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie przyjęcia regulaminu przyznawania 

Stypendium Rady Powiatu Gostyńskiego dla studentów za szczególne osiągnięcia 

edukacyjne przedstawił Naczelnik Pan Marek Smektała. 

 

Na podstawie bieżących uregulowań prawnych wynika, iż Ministerstwo Rozwoju 

Regionalnego zdecydowało po konsultacjach z Komisją Europejską, o zmianie charakteru 

pomocy stypendialnej w nowym okresie programowania 2007-2013. Decyzja powyższa 

skutkuje tym, że stypendiów współfinansowanych z Europejskiego Funduszu Społecznego 

dla uczniów w roku szkolnym 2007/2008 nie będzie.  

Stypendia w następnych latach udzielane będą w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki przewidzianego na lata 2007-2013. 

O pomoc materialną będą mogli ubiegać się: 
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• uczniowie szkół gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych, szczególnie uzdolnieni, 

zwłaszcza w zakresie nauk matematycznych, przyrodniczych i technicznych, których 

trudna sytuacja finansowa utrudnia rozwój edukacyjny.  

W związku z powyższym, biorąc pod uwagę brak wsparcia finansowego dla młodzieży 

z terenu Powiatu Gostyńskiego w postaci stypendiów oraz wychodząc naprzeciw 

oczekiwaniom społecznym, proponuje się możliwość uzyskania stypendium Rady Powiatu 

dla studentów, którzy wcześniej otrzymali nagrodę Zarządu. Jednocześnie, powyższe 

stypendium ma promować szczególnie uzdolnionych w różnych dziedzinach studentów 

promując w ten sposób Powiat Gostyński. 

Radny Pan Mirosław Waluś zauważył, iż uzyskanie stypendium ma wysoką poprzeczkę. 

Radny zastanawiał się czy znajdzie się uczeń, który spełni wszystkie wymogi. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, iż stypendium otrzymuje się za szczególne 

osiągnięcia. Poprzeczka jest wysoka, ale możliwa do zdobycia. Ta nagroda-stypendium nie 

może być zbyt dostępna, gdyż przestanie być prestiżowa.  

Radny Pan Mirosław Waluś poruszył temat § 3 pkt 1. Zapytał dlaczego eliminuje się osoby, 

które nie będą kontynuowały tego samego kierunku na studiach magisterskich 

uzupełniających. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora powiedział, że motywem przewodnim jest dofinansowanie 

do jednego kierunku i wykształcenie fachowca. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy uczeń może korzystać z innych stypendiów 

jednocześnie. Radny zauważył, iż stypendium jest nagrodą za wybitne osiągnięcia. Radny 

stwierdził, iż ma dylemat jak zagłosować, gdyż radni na poprzednim posiedzeniu nie wyrazili 

zgody na finansowe wsparcie Zasłużonego dla Powiatu Gostyńskiego. Komisja wówczas 

wyraziła się, iż należy promować przejawy filantropii. 

Naczelnik Pan Marek Smektała wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości, aby uczeń korzystał z 

kilku stypendiów jednocześnie. 

Radny Pan Józef Czarnecki poprosił o wyjaśnienie zapisów § 6 pkt 1, który dotyczył 

składania zaświadczeń o zaliczeniu semestru. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czym kierował się Zarząd ustalając procentową 

wartość stypendium. Radny zapytał ile przewiduje się rocznie kandydatów do stypendium. 

Naczelnik Pan Marek Smektała stwierdził, iż Zarząd nie chciał konkretnie określać kwoty. 

Wysokość stypendium to 30% najniższego wynagrodzenia. Naczelnik stwierdził, że 

potencjalnych kandydatów może być 5-6 osób na rok. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyraził opinię, iż w praktyce może być tylko jedna osoba 

rocznie. 
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Radny Pan Mirosław Waluś złożył wniosek o wykreślenie z § 3 pkt 1 Regulaminu 

sformułowania: „jeśli wybrany kierunek tych studiów jest kontynuacją kierunku studiów 

licencjackich”. 

Przewodniczący Pan Alfred Siama złożył wniosek o wykreślenie z § 3 pkt 1 Regulaminu 

wyrazu „stacjonarnych”. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie 
z § 3 pkt 1 Regulaminu sformułowania: „jeśli wybrany kierunek tych studiów jest 
kontynuacją kierunku studiów licencjackich”. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty głosami 6 „za”. 
 
Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie 
z § 3 pkt 1 Regulaminu wyrazu „stacjonarnych”. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty głosami 6 „za”. 
 
Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie przyjęcia regulaminu przyznawania Stypendium 
Rady Powiatu Gostyńskiego dla studentów za szczególne osiągnięcia edukacyjne. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr 18/40/08 została podjęta głosami 6 „za”. 
 
Ad. 5 c 
 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie utworzenia Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych w Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi przedstawił 

Naczelnik Pan Marek Smektała. 

 

Zarząd przedkłada projekt uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych w Krobi, kształcącej na podbudowie liceum ogólnokształcącego i technikum.  

Z inicjatywą utworzenia szkoły wystąpił dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

i Zawodowych w Krobi. 

Nowy typ szkoły poszerzy ofertę edukacyjną dla absolwentów mających 

wykształcenie średnie, zainteresowanych zdobyciem wykształcenia technicznego na 

poziomie szkoły średniej w przedmiotowych zawodach. Jednocześnie utworzenie bezpłatnej 

szkoły dla dorosłych pozwoli młodym bezrobotnym nie posiadającym własnych dochodów, w 

wysokości wystarczającej na korzystanie z płatnych ofert nauczania, na dalsze kształcenie i 

 



 5

zdobycie nowych kwalifikacji. Ponadto istnienie nowego typu szkoły rzutować będzie 

pozytywnie na poziom wykształcenia na terenie Powiatu. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 

Powiatu Gostyńskiego w sprawie utworzenia Szkoły Policealnej dla Dorosłych w 
Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr 18/41/08 została podjęta głosami 6 „za”. 
 
Ad. 5 d 
 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego 

punktu w złotych dla jednostek organizacyjnych Powiatu Gostyńskiego przedstawił 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 

 

Zarząd przedkłada projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu  

w złotych dla następujących jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego: 

 

1. Zespół Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu    

2. Zespół Szkół Zawodowych w Gostyniu   

3. Zespół Szkól Rolniczych w Grabonogu     

4. Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi 

5. Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli  

6. Zespół Szkół Specjalnych w Brzeziu     

7. Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Gostyniu   

8. Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu 

 

Wyrażenie przez Radę Powiatu zgody na zaproponowaną przez Dyrektorów wartość 

jednego punktu w złotych pozwoli na prawidłowe ustalenie wysokości wynagrodzeń dla 

pracowników ww. jednostek organizacyjnych, a ponadto spowoduje, że wynagrodzenia 

pracowników zatrudnionych na podobnych stanowiskach w jednostkach organizacyjnych 

staną się porównywalne. 

 

Uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w 
złotych dla jednostek organizacyjnych Powiatu Gostyńskiego. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr 18/42/08 została podjęta głosami 6 „za”. 
 
Ad. 5 e 

 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości 

kwot na poszczególne zadania przedstawił Dyrektor Pan Mirosław Sobkowiak. 

 

Ustawa o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w art. 35a 

ust. 3 obliguje Radę Powiatu do określenia zadań i uchwalenia podziału środków 

przeznaczonych na rehabilitację społeczną i zawodową osób niepełnosprawnych, 

przyznanych przez Prezesa Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

powiatowi gostyńskiemu na podstawie algorytmu w wysokości 1 414 812 zł.  

 W związku z powyższym proponuje się dokonać następującego podziału: na 

rehabilitację społeczną przyznać kwotę 1 081 812 zł zgodnie z załącznikiem nr 1, a na 

rehabilitację zawodową kwot 333 000 zł zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 Podział został dokonany w oparciu o rozeznanie potrzeb środowiska osób 

niepełnosprawnych na terenie powiatu gostyńskiego. 

 

Radny Pan Grzegorz Józefowski poprosił o wyjaśnienie punktu dotyczącego realizacji 

zadań w zakresie rehabilitacji zawodowej. 

Dyrektor Pan Mirosław Sobkowiak wyjaśnił, iż w pierwszym przypadku dofinansowanie 

polega na wystąpieniu pracodawcy z wnioskiem o zwrot kosztów poniesionych na 

wyposażenie stanowiska pracy dla osoby niepełnosprawnej. W drugim przypadku następuje 

całkowity zwrot kosztów poniesionych na stworzenie nowego stanowiska pracy. 

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał czy przedstawione wydatkowanie środków jest realne. 

Dyrektor Pan Mirosław Sobkowiak zauważył, iż nie ma możliwości zaplanowania 

wydatkowania środków. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy istnieje finansowa górna granica 

wyposażenia stanowiska pracy. 

Dyrektor Pan Mirosław Sobkowiak odpowiedział, że na 1 stanowisko można otrzymać 

maksymalnie 40 000 zł. Dyrektor wyjaśnił, iż nie można łączyć dofinansowania z PFRON ze 

środkami z Powiatowego Urzędu Pracy. 
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Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy promuje się różnego typu dofinansowania. 

Dyrektor Pan Mirosław Sobkowiak odpowiedział, że promocją zajmuje się Powiatowy 

Urząd Pracy. Głównie stawia się na rehabilitację zawodową. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 

i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot 
na poszczególne zadania. 
W wyniku głosowania uchwała Nr 18/43/08 została podjęta głosami 6 „za”. 
 
Ad. 5 f 
 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/175/04 

Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 28 grudnia 2004 roku w sprawie ustalenia kryteriów 

i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród 

przedstawił Naczelnik Pan Marek Smektała. 

 

Wprowadzenie egzaminów zewnętrznych dla szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych i nadzorowanych przez Okręgową Komisję Egzaminacyjną w Poznaniu oraz 

znaczące rozszerzenie działalności edukacyjnej szkół wymaga bardziej szczegółowego 

doprecyzowania kryteriów, a tym samym uwzględnienia ich w kryteriach spełniania warunków 

nagrody wyżej cytowanej uchwały. 

 Jednocześnie, mając na uwadze promowanie najbardziej aktywnych nauczycieli 

uznaje się, że aby otrzymać Nagrodę Zarządu Powiatu Gostyńskiego należy zwiększyć ilość 

kryteriów, które będą warunkowały zasadność wniosku o Nagrodę Zarządu Powiatu 

Gostyńskiego. 

 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora dodał, że wielofunkcyjność szkoły wzrosła.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zauważył, iż warto zmotywować nauczyciela do pracy, by 

zależało mu na pracy z uczniami zdolnymi. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/175/04 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 28 grudnia 2004 roku w sprawie ustalenia kryteriów i trybu 
przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr 18/44/08 została podjęta głosami 6 „za”. 
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Ad. 5 g 
 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju 

Lokalnego Powiatu Gostyńskiego na lata 2007-2015 przedstawił Kierownik Pan Michał 

Listwoń. 

 

Plan Rozwoju Lokalnego na lata 2007-2015 jest w pewnym zakresie kontynuacją 

dokumentu przyjętego w maju 2005 roku. Proponowany Wysokiej Radzie PRL na lata 2007-

2015 zawiera jednakże nowe, istotne elementy, które skłoniły nas do przyjęcia projektu 

nowego Programu. 

W dokumencie przyjęliśmy bardziej rozbudowaną diagnozę, wychodząc z założenia, że tylko 

możliwie szeroka informacja na temat posiadanych zasobów Powiatu oraz sytuacji 

społecznej i gospodarczej, pozwoli dobrać odpowiednie cele i zadania. Materiał został 

wzbogacony analizą słabych-silnych stron, szans i zagrożeń (SWOT).  

Uwzględniono stanowiska i uwagi, które napłynęły z poszczególnych gmin. Jest bowiem 

szereg zadań, które mogą nie być dostatecznie dostrzegalne z perspektywy powiatu, a które 

są widoczne właśnie z perspektywy mniejszym lokalnych społeczności. Z drugiej strony, 

liczymy również na szersze niż dotąd zaangażowanie samorządów gminnych w 

podejmowaniu i realizacji zadań, które maja ponadlokalny charakter. Ponadto, ujęcie zadań 

w poniższym dokumencie, będzie użytecznym narzędziem w sytuacji, gdy będą czynione 

starania o pozyskanie na ich realizacje środków zewnętrznych, zwłaszcza z UE. 

 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, iż w analizie SWOT występują nieścisłości. 

Radny wymienił dział infrastruktura i komunikacja, gdzie jedna cecha znajduje się w słabych i 

w mocnych stronach. Ponadto Radny zauważył, iż w innowacyjności powiatu powinno 

znaleźć się bryczkarstwo. Radny zapytał czy w dziedzinie przedsiębiorczości odbyły się 

konsultacje z przedsiębiorcami. 

Kierownik Pan Michał Listwoń wyjaśnił, iż pod względem gęstości dróg powiat gostyński 

ma się czym szczycić w porównaniu z innymi powiatami. Natomiast stan dróg pozostawia 

wiele do życzenia. Kierownik zwrócił uwagę, iż należy odróżnić plan rozwoju, który jest 

dokumentem operacyjnym od strategii rozwoju, który wymaga szerokich konsultacji. 

Radny Pan Mirosław Waluś również zauważył sprzeczności w analizie SWOT. W mocnych 

stronach zapisano dużą liczbę zespołów regionalnych, w słabych stronach: słabo rozwinięty 

amatorski ruch artystyczny a w zagrożeniach: marginalizacja rodzimej lokalnej kultury. Przez 

takie zapisy wielu ludzi można skrzywdzić.  
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Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, iż nie zawsze obecna oferta kulturalna dla 

młodzieży pokrywa się z ich zainteresowaniami, jest mniej atrakcyjna niż kiedyś. Ponadto nie 

zawsze odpowiednio odczyta się intencje twórców dokumentu. 

Naczelnik Pan Marek Smektała zauważył, iż zadanie stworzenia dokumentu jakim jest plan 

rozwoju nie jest zadaniem prostym. Często się zdarza, iż należy tak zapisać stan faktyczny, 

by nie wyeliminować możliwości pozyskania środków zewnętrznych.  

Radny Pan Mirosław Waluś stwierdził, że zapisy dotyczące rolnictwa również są 

krzywdzące. Rady wyraził opinię, iż plan rozwoju nie oddaje rzeczywistości. Radny dodał, że 

podziwia pracę zespołu nad tym dokumentem, jednak brakuje mu dopieszczenia. Dane 

statystyczne są nieaktualne. 

Przewodniczący Pan Alfred Siama zauważył, że już jest za późno na gruntowną zmianę 

dokumentu, który jest bardzo obszerny. W przypadku aktualizacji dokumentu można 

zorganizować konsultacje z radnymi. 

Kierownik Pan Michał Listwoń w podsumowaniu zacytował powiedzonko polskiego 

nestora ekonometrii: „Lepiej mieć mniej dokładne dane, ale zbliżone do prawdy, niż dane 

bardzo dokładne, ale od prawdy odległe”.  

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2007-2015. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr 18/45/08 została podjęta głosami 4 „za” 
i 2 „wstrzymującymi”. 
 
Ad. 5 h 

 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zamiaru utworzenia Gimnazjum 

Samorządu Powiatowego w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu przedstawił 

Naczelnik Pan Marek Smektała. 

 

Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu zwrócił się o wyrażenie zgody na 

utworzenie Gimnazjum Samorządu Powiatowego w Zespole Szkół Ogólnokształcących w 

Gostyniu.  

Wniosek swój uzasadnił następującymi argumentami:  

a) posiadane doświadczenie w nauczaniu młodzieży w przedziale wiekowym 13 – 16 

lat, bowiem w latach 2001 – 2005 takowe gimnazjum funkcjonowało 

w przedmiotowym Zespole, 
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b) oferta edukacyjna skierowana dla absolwentów szkół podstawowych z terenu całego 

Powiatu Gostyńskiego, 

c) zajmowanie przez byłych uczniów gimnazjum czołowych miejsc w konkursach 

przeznaczonych dla gimnazjalistów, 

d) osiąganie bardzo wysokich wyników na egzaminie gimnazjalnym organizowanym 

przez Okręgową Komisję Egzaminacyjną w Poznaniu, 

e)  osiąganie bardzo wysokich wyników przez absolwentów gimnazjum na egzaminie 

maturalnym organizowanym przez Okręgową Komisję Egzaminacyjną w Poznaniu, 

f) utworzenie klasy „zerowej” jako innowacji pedagogicznej jest realizacją procesu 

kształcenia uczniów trzeciej klasy gimnazjum, 

g) wydłużenie cyklu kształcenia pozwoli na szybsze wyłonienie uczniów zdolnych a tym 

samym lepsze przygotowanie do konkursów i olimpiad przedmiotowych, 

h) rada pedagogiczna ZSO w Gostyniu pozytywnie zaopiniowała wniosek dyrektora 

o utworzenie przedmiotowego gimnazjum. 

i) spełnienie oczekiwań części rodziców i uczniów aspirujących do uczenia się 

w gimnazjach miasta Leszna lub Poznania. 

Jednocześnie, zgodnie z art. 5 ust. 5 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie 

oświaty (tekst jednolity: Dz. U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572) zakładanie i prowadzenie 

gimnazjum jako typu szkoły należy do zadań własnych gminy, a zgodnie z art. 5 ust. 5 b 

wyżej cytowanej ustawy jednostka samorządu terytorialnego może zakładać i prowadzić 

szkołę, której prowadzenie nie należy do jej zadań własnych po zawarciu porozumienia 

z jednostką samorządu terytorialnego, dla której prowadzenie danego typu szkoły lub 

placówki jest zadaniem własnym. 

 

Radna Pani Kazimiera Puślednik wyraziła opinię, iż prowadzenie gimnazjum leży w 

kompetencji gminy, dlatego radna uważa, iż zadania gminne powinno zostawić się gminom. 

Ponadto zmniejsza się sukcesywnie liczba uczniów, więc nie ma potrzeby otwierania kolejnej 

szkoły. Radna zapytała o obwód proponowanego gimnazjum. 

Naczelnik Pan Marek Smektała odpowiedział, że nowe gimnazjum obejmowałoby swoim 

zasięgiem cały powiat. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora zauważył, iż należy wziąć pod uwagę odczucia dyrektora 

placówki. Wicestarosta stwierdził, iż dyrektor ma już doświadczenie w prowadzeniu 

gimnazjum. Ponadto uczniowie mieliby więcej czasu na zapoznanie się z liceum, określeniu 

przyszłego zawodu. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że dyrektor kierował się wyłącznie rachunkiem 

ekonomicznym. Otwarcie gimnazjum przy liceum stworzy niebezpieczny precedens, może 

skłócić nauczycieli. Celem szkoły jest zabezpieczenie interesu nauczycieli, a uczeń to 
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pretekst do utworzenia gimnazjum. Radny zauważył, iż Zespół Szkół Ogólnokształcących w 

Gostyniu nie jest już szkołą prestiżową. 

Radny Pan Mirosław Waluś powiedział, iż jest przeciw utworzeniu gimnazjum. Dyrektor 

Zespołu Szkół zawsze narzekał na problemy lokalowe, więc dodatkowi uczniowie pogorszą 

sytuację. Ponadto Radny uważa, iż dyrektor chce stworzyć supergimnazjum. Radny również 

stwierdził, iż panuje niż demograficzny i może zabraknąć uczniów. Utworzenie gimnazjum 

przyniesie szkodę oświacie powiatowej. 

Radny Pan Józef Czarnecki wyraził negatywną opinię o projekcie uchwały. Radny uważa, 

że w gimnazjum powstałby oddział elitarny i jest przeciw takiemu zamierzeniu. Wyrażenie 

zgody stworzyłoby precedens. Wówczas każda powiatowa szkoła gdyby chciała utworzyć 

gimnazjum musiałaby uzyskać zgodę. 

Radny Pan Grzegorz Józefowski zauważył, iż nie powinno zamykać się drogi rodzicom do 

posłania swoich dzieci do takiego gimnazjum. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie zamiaru utworzenia Gimnazjum Samorządu 
Powiatowego w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu. 
W wyniku głosowania uchwała Nr 18/46/08 została odrzucona głosami 1 „za”, 
3 „przeciw” i 2 „wstrzymującymi”. 

 

Ad. 6 

 

Stanowisko radnych Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie wyrażenia poparcia dla działań 

podjętych przez przedstawicieli samorządów z terenu powiatu gostyńskiego w sprawie 

budowy obwodnicy Gostynia i Piasków przedstawił Przewodniczący Pan Alfred Siama. 

 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zasugerował, aby stanowisko trafiło najpierw do Rady 

Powiatu a potem do mediów. 

Radny Pan Mirosław Waluś zauważył brak umieszczenia w stanowisku modernizacji drogi 

nr 12 i 434. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie stanowisko radnych Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie wyrażenia poparcia dla działań podjętych przez 
przedstawicieli samorządów z terenu powiatu gostyńskiego w sprawie budowy 
obwodnicy Gostynia i Piasków. 
W wyniku głosowania stanowisko została przyjęte głosami 6 „za”. 
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Ad. 7 
 

Brak wolnych głosów i wniosków. 

 
Ad. 8 
 

Przewodniczący Pan Alfred Siama podziękował zebranym za przybycie, po czym zamknął 

posiedzenie Komisji.  

 

                                                                                     Przewodniczący 
                                                                            Komisji Spraw Spo łecznych 
 
                                                                                        Alfred Siama  

 

 

Protokołowała: Agnieszka Szczepaniak 

 


